

## ခေးပိုဆ်းဖျာင်,ဂူဆ်းမိုင်းဂူဆ်းရှင်

ဝန်းထိ 26/06/2015

### ဂူဆ်းမိုင်းဂူဆ်းရှင်ထတ်းသင်လီ.ခေးလွင်းလုမ်းခွမ်းပခီးခပ် “ကပ်ဆွင်တွဆ်း” ပဆ်းဂူဆ်းမိုင်းပိုင်းတု, သူဆ်းဂူလုမ်းဂမ်.ထီမ်ခွင်းဂါဆ်းဖျာင်ခမ်.ခွင်း

လွင်းလုမ်းခွမ်းပခီးသခိုင်ခိမ်းမွင်းထီမ်ခင်းလုမ်းမိုင်းကွတ်းတေးရီယေး Snowy Mountains Engineering Corporation (SMEC) ခပ်ကပ်ဆွင်တွဆ်းသူဆ်းဂူလုမ်း ဂူဆ်းမိုင်းတုဆ်းပိုင်းတု, လုင်းရှိတ်းဂါဆ်းထတ်းသင်လွင်းတုမ်.တိုဝ်.တင်းသဖျာင်လေးတုင်,ဂူဆ်းဂူဆ်း (EIA/SIA) တု,ခွင်းဂါဆ်း ဖျာင်ခမ်း.ဖျာင်ခမ်း.မိုင်းတုဆ်းခိုင်ခိမ်းခမ်.ခွင်းခမ်.မီးခပ်,ကွတ်,ခင်း လိုဆ်းမေး 2015 သေ လုမ်းခွမ်းပခီးမိုင်းကွတ်းသတေးရီယေး (SMEC) ခပ်ခိုဆ်းထတ်းပင်လီ.လီင်;ပဆ်းဂူဆ်းမိုင်း မိုင်းဝန်းထိ 18/06/2015 ဝုးလုမ်းခပ်ကမ်,လဲ;ပဆ်းခွင်းတွဆ်းခမ်။

ခွပ်;ခမ်ရှပ်းခေးခွမ်းခိုဆ်းလီ.လီင်;ပဆ်းခေးမုဆ်းဂိပ်,ဂပ်းလွင်းခွင်းတွဆ်းကမ်လုမ်းခွမ်းပခီးခပ်ပဆ်း ဂူဆ်းမိုင်းခင်းမိုင်းဂူဆ်းရှင်ကမ်ပိမ်ပိုင်းတု,သူဆ်းတိုင်းဂူလုမ်းဂူဆ်းမိုင်းဂမ်.ထီမ်ခွင်းဂါဆ်းဖျာင်ခမ်းတုဆ်း ခိုင်ခိမ်းခမ်.ခွင်းခမ်.ယူ,။

မိုင်းဝန်းထိ 27/04/2015 ခမ်.လုမ်းပု,တီ,သင်,သီ; Union Solidarity and Development Party (USDP) ခပ်ရှင်.ပင်ဂုမ်လုမ်းလုမ်းခပ်လေး; ဖျာင်,ဂူဆ်းလုင်တမ်းပု;လီမ်ခင်းဝိင်းလေးဝမ်း; လိုင်းယူ,ရှိမ်းခွမ်းပိုင်းတု,ဂူပ်.ထုမ်းဖွင်းလုင်ဖျာင်,ဖျာင်ခမ်း.မိုင်းတံးလုင်းလုးထုဆ်းယိမ်,ဂေးကမ်လေး, ယိမ်းဝိင်းဂူဆ်းရှင်ခမ်.ယူ,။ ပင်ဂုမ်ခမ်.လတ်းတီးရှင်းရှေးခမ်.ပင်မီးဂူဆ်းမိုင်းမွတ်; 300 ခပ်;ရှမ်း။

ဝံးပင်ဂုမ်ယပ်.ဖွင်းဂူဆ်းမိုင်းတေပွတ်;မိုင်းခိုဆ်းခမ်.ဂူဆ်းမိုင်းဖျာင်ခမ်း;ပင်ဂုမ်လဲ;ရှပ်.ထုင်ဂေး. ရှပ်,ရှပ်,သေခိုင်ထုင်ခမ်.တီမ်;ဝံ.လိတ်;မမ်;တင်းလိတ်;ကင်းဂိတ်းဝုး “ခွင်းဂါဆ်းရှင်ခမ်း.ဖျာင်ခမ်း. မိုင်းတုဆ်းခိုင်ခိမ်းခမ်.ခွင်းတွဆ်းခိုင်”ခမ်သေမီးပု;တင်းမိတ်;မံ(လုင်းဂုပ်.)ယု,ခွင်ခွင်းဂါဆ်းဝံ. ခင်းဂင်မမ်.။ တီးပု;ခိုင်ခမ်.ဂေးမီးမိတ်;မံလိတ်.လိတ်.ကွမ်,ခွင်ခွမ်းပခီး 5 ကမ်လိုင်း ဂိပ်,ခွင်းလုမ်း လွင်းဖျာင်ခမ်.ယူ,။ ခမ်.ဂေးပိမ်မိတ်;မံခွင်ခွမ်းပခီးခေး,China Three Gorges Corporation, China Southern Power Grid, Sinohydro, ထံ;the Electricity Generating Authority of Thailand (International) and မမ်;Myanmar’s International Group of Entrepreneurs Company လိုင်းခမ်.။

ခင်းထုင်ခမ်.ပိမ်ခွင်းခင်း;တင်းဝံခင်းယိင်းတံးလိုင်းပိမ်သိမ်း;ကိပ်,ယု;မွင်,(ပယုဂ်.သီ,) ယု;ခေးလိတ်း (ယုဂ်;မံ.ရှပ်;တွတ်,တံး)။ ယုမိတ်.ဝိးတု;မိမ်းခိမ်းခိုင်;လေး; ယုခေးလိတ်း ခေးမုလုမ်းခိုင်;လိုင်းခမ်.။

ဂူခင်းလိုင်းလံးရှပ်. ခူဝ်းတွခင်းဂမ်းဗွင်းကမ်, တခင်းဗှာင်. လူမိခင်းလိဂ်းကခင်းမီးခိုင်ထိုင်ကခင်းကမ်, ပျး  
လိဂ်းတံးခခင်း. သင်။ ဗွင်းခပ်ဗိုင်ဂူခင်းယပ်. ခခင်း. ဂူလ်းလင်, ခိုခင်းဗှာင်. ခုဂ်းလုံလံး; ဝျးမခင်းပိခင်းခူဝ်း  
တွခင်းပိုင်; တျးသူခင်းရှုလ်းဂမ်. ထိမ်ဗေံမိုင်းတူခင်းခင်းလး; ဂူခင်းမိုင်းပိခင်းကခင်းလုံကမ်, လီလွမ်းတေ. တေ.  
ဂွပ်; ဝျးခပ်ဂေးတိုခင်းကမ်, ဂမ်. ထိမ်ဗေံယူ, ယပ်.။ မာင်လိုင်းဂေးဗျးကပ်ခူဝ်းတွခင်းခခင်း. ကာပ်; ပခင်းခိုခင်း  
ခခင်း. ယပ်.။

ခူဝ်းတွခင်းလိုင်းခခင်း. လံးပခင်းဝံ. ပျးခေးလုမ်း SMEC ခပ်ရှာင်; ရှိခင်းတေလတ်းပာင်ရှပ်. ထူပံးဂူခင်းမိုင်း  
ဂူခင်းရှိုင် ဂိပ်, ဂမ်းဗေံမိုင်းတူခင်းသမ်ဝခင်းသေ မခင်းတိုခင်းလိုင်; လိုင်; လီဝျးပိခင်းဂခင်းသူခင်းရှုလ်း  
ဂူခင်းမိုင်းတျးဂမ်. ထိမ်ဗေံခင်းဂခင်းဗေံမိုင်းတူခင်းခခင်း. ယပ်.။ ထိုင်; ဗှာံ, ခိုင်; ဂေး; ခူဝ်းတွခင်းလိုင်းခခင်း. မခင်း  
ပိခင်းခွင်မွခင်း (ဂခင်းဂိခင်းသူ; ဂိခင်းလာပ်;) ခခင်း. ယပ်.။

လွင်းလိုင်းခခင်း. ပိခင်းလွင်းတောင်းကခင်းခိုင်; ကခင်းရှိတ်းရှု; ဂူခင်းမိုင်းခင်းပိုင်. တီးကမ်, ရှာခင်း. လုံလွမ်းဂူခင်း  
လူင်းတိုခင်းလောင်းတျးသင်; ဗေံသေပိခင်းလွင်းတောင်းကခင်းရှပ်းဗျးလံး; တိမ်း; ဗေး; ပိုင်ခင်းဗေံ, ဂူခင်းမိုင်း  
ဂူခင်းရှိုင်မိုင်းဝခင်းထိ 30/04/2015 ကခင်းဝျး “ဂူခင်းမိုင်းဂူခင်းရှိုင် တိုခင်းတေသခင်းခတ်း  
ရှာပ်. ရှာပ်. ရှိုင်; ရှိုင်; ခိုင်လွင်းတူင်. ခိုင်တျးတိုဂ်းသူခင်း ရှုလ်းရှိတ်းသင်; ခူင်းဂခင်းဗှာံရှိုင်ခခင်း. ဗှံးဗှာံ.  
မိုင်းတူခင်းကမ်, ဝျး တေပိခင်းဗှိုင်လုံ၊ လုမ်းလုံလူင်ပွင်လိုင်;၊ ရှိုင်; ဂခင်းဗွင်းလူင်၊ ဗွမ်းပခင်း  
လိုင်းလူင်းတိုခင်းလောင်း ပျးလိမ်လွင်းလတ်းပာင်ရှပ်. ထူပံး ဂူခင်းမိုင်းဂိပ်, ဂမ်းဂခင်းသင်; ဗေံ။  
ဂခင်းတိုဂ်းသူခင်းသေလွင်းလွင်း၊ ကပ်ငိုခင်းတွခင်း၊ ဗွင်မွခင်းလိုင်းခခင်း. တောင်းသိုဝ်းဂေး; လီတောင်းကွမ်းဂေး;  
လံးတေသခင်းခတ်းရှာပ်. ရှာပ်. ရှိုင်; ရှိုင်;”

**သင်ဗျးရှု. ရှပ်ယွံ; ထိုင်; ဂမ်းသိုပ်, တွင်းထာမ်**

ခခင်းမျှ. လေး (+95) 09250783156 (ဗေး, သျး, မခင်း; ခကေး; တံး)

လံးသီ, ရှာ. (+95) 09428367956 (ဗေး, သျး, မခင်း; ခကေး; တံး)

ဆောင်းခမ်းဆွင့် (+95) 09428367849 (ဗေး, သျး, မခင်း; ခကေး; တံး)

လံးခိုဝ်းသိုင် (+66) 0808476538 (ဗေး, သျး, ကခင်းဂိတ်; ခလေး; ထံး)

[www.shanhumanrights.org](http://www.shanhumanrights.org) and contact email: [kunhinggalecommunity@gmail.com](mailto:kunhinggalecommunity@gmail.com)

**စိပ်းရှာင်; ဗွင်းတွခင်း; ဗွမ်း, မခေ, သင်; ဗေံဆမ်ဂူခင်း**

မံမိတ်; ခွမ်, ပအိ, (5) လုမ်း ဆိုင်ထူင်စွင်စွမ်း



စွမ်းစွင်ကမ်းမီးဆွဲထူင်စွင်စွမ်း

ရှမ်းကမ်း, လူင်, စွင်စွမ်း ကွမ်းဂမ်းဂိုတ်းသင်း; ဖေမိုင်းတူမ်းစလး;

